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Commissie   

Datum commissievergadering 19-10-2017  

 

 

 

Onderwerp:     Voordracht Meerjarenprogramma Groen 2018-

2021 

 

De commissie adviseert: 

De voordracht voorlopig als bespreekstuk door te geleiden aan PS. Mocht de aanvullende informatie van 

GS afdoende zijn kan later bepaald worden om het toch te wijzigen in een hamerstuk. 

 

Uittreksel concept-verslag commissie NLM 19 oktober 2017 

8b. Natuur: Voordracht Provinciaal Meerjarenprogramma Groen 2018-2022 

 

De voorzitter deelt mee dat het CDA vooraf technische vragen heeft gesteld, die zijn beantwoord. De 

commissie zal naar aanleiding van de discussie met de gedeputeerde besluiten of de voordracht op 6 

november als hamerstuk of bespreekstuk wordt geagendeerd.  

 

COMMISSIEBESPREKING 

De heer Van Liere (PvdD) valt op dat in de provincie Noord-Holland evenveel middelen aan natuur worden 

besteed als wat vanuit de verschillende natuurakkoorden in het provinciefonds wordt gestort. Hij wil weten 

hoe dit verband houdt met de eigen bijdrage van de provincie van €6,5 miljoen voor natuurbeheer, conform 

de afspraken in het Natuurpact.  

 

Mevrouw De Groot (SP) kan zich grotendeels in het meerjarenprogramma Groen vinden. De SP vindt echter 

dat GS er onvoldoende in geslaagd is om NNN te verwerven en in te richten gezien de doelen voor 2027. De 

gedeputeerde belooft verbetering, maar onduidelijk is waar de bijbehorende maatregelen uit zullen bestaan. 

De tekst is op dat punt erg vaag. Het lijkt of er meer natuur verdwijnt dan er NNN wordt toegevoegd. De SP 

noemt als voorbeeld de bouw van recreatiewoningen. 

 

De heer Kramer (GroenLinks) zegt dat GroenLinks over het algemeen tevreden is over het 

meerjarenprogramma. Versnelling in het realiseren van NNN is onontbeerlijk. Het is goed dat GS daarop zal 

inzetten. Met de raming voor de periode 2023-2027 komt het totale bedrag uit op €194 miljoen, wat gelijk is 

aan het bedrag voor de vier jaren van het MJP. Spreker wil weten of dat klopt. Het meerjarenprogramma zegt 

weinig over de invulling van natuurcompensatie. De bedoeling van compensatie is dat het verlies van natuur- 

en landschapswaarden bij ruimtelijke ontwikkelingen ondervangen wordt. In het Noord-Hollands Dagblad 

stond onlangs een artikel over de afkoop van de fysieke compensatie van een kwart ha waardevol 

weidevogelgebied. De afkoopprijs die de gemeente Schagen hiervoor betaalde was €4000. GroenLinks kan 

zich niet in dergelijke constructies vinden. GroenLinks zal verdere vragen schriftelijk indienen. 

 

De heer De Kam (CDA) is onder de indruk van de plannen en ook van de voortgang die jaarlijks wordt 

geboekt. Het CDA wil weten of geen onomkeerbare acties worden ondernomen in het meerjarenprogramma 

Groen die verband houden met pijnpunten als ongewenste begrenzing en het onmogelijk maken van 

agrarisch natuurbeheer in de toekomst. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) dankt GS voor het stuk. De fractie heeft daarbij geen opmerkingen. 
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Mevrouw Van Langen (VVD) zegt dat Noord-Holland aanzienlijk in de natuur investeert. Het is ook belangrijk 

dat zoveel mogelijk mensen daarvan kunnen genieten. Er moeten nog vele hectares NNN gerealiseerd 

worden. De VVD vraagt of de gestelde doelen haalbaar zijn met de gereserveerde middelen. 

 

De heer Van Liere (PvdD) valt op dat de VVD de ambities erg vaak ter discussie stelt. Hij wil weten of 

de fractie afstand neemt van het coalitieakkoord. 

 

Mevrouw Van Langen (VVD) zegt dat dat niet het geval is, maar vindt wel dat maatregelen realistisch moeten 

zijn. Een daarvan kan zijn het toestaan van agrarisch natuurbeheer op de genoemde 1800 ha NNN. 64% van 

de bomenkap vindt plaats voor omvorming van natuur door terreinbeherende organisaties. De VVD vindt het 

denkbaar dat aan terreinbeherende organisaties een herplantplicht wordt opgelegd. Er wordt veel 

geïnvesteerd in natuurverbindingen. De VVD wil weten of de effectiviteit daarvan onderzocht wordt. 

 

De heer Klein (CU-SGP) is blij met het meerjarenprogramma Groen en met de plannen en projecten die 

worden ontwikkeld. Het is goed dat meer inzicht wordt gegeven in de voortgang van de realisatie van het 

NNN. In de komende jaren worden daaraan waarschijnlijk heel veel hectares toegevoegd. Vanaf 2022 moet 

zo’n 1000 ha per jaar worden toegevoegd. Spreker vraagt hoe reëel die doelstelling is. 

 

Mevrouw Jellema (PvdA) leest dat de gedeputeerde zelf al concludeert dat de doelstellingen voor het NNN in 

2027 niet gehaald worden zonder versnelling. Wellicht is het tijd voor een deltaplan of een fonds. In het stuk 

staat ook dat de gedeputeerde ervan uitgaat dat nog rijksmiddelen naar de provincies vloeien. De PvdA vindt 

het gevaarlijk om daarop te rekenen. 

 

Mevrouw Weemhoff (D66) heeft al eerder gewezen op de pijnpunten in het meerjarenprogramma. Zij is blij 

dat de provincie kan bijdragen aan de totstandkoming van het NNN. 

 

De heer Van der Sluijs (PVV) herhaalt dat zijn fractie het NNN niet als doel op zich wil zien. Dat is een 

zwaarwegend punt. Graag zou hij de mogelijke bomenkap in de Schoorlse Duinen nader in de commissie 

bespreken. 

 

BEANTWOORDING 

De heer Tekin (ged.) zegt dat toe dat de eventuele bomenkap in de Schoorlse Duinen na 15 november in de 

commissie geagendeerd wordt. De vraag van de heer Van Liere over de eigen provinciale bijdrage van €6,5 

voor natuurbeheer wordt voor 6 november schriftelijk beantwoord. Het is juist dat versnelling noodzakelijk is 

in de realisatie van het NNN. Het geraamde bedrag van €194 miljoen voor benodigde grond tussen 2023-

2027 is juist berekend. De gedeputeerde wacht de schriftelijke vragen van GroenLinks voor het overige af. 

Het is in brede zin lastig te zeggen of onomkeerbare besluiten worden genomen wat betreft begrenzing of 

agrarisch natuurbeheer. GS zal daarbij handelen conform de opgezette projecten. Doel daarbij is om met een 

open agenda het gesprek met belanghebbenden in het gebied aan te gaan. Bomenkap moet per situatie 

overwogen worden. De doelen van bomenkap lopen uiteen. Zo is het doel in Schoorl om de duinen weer terug 

te laten komen. De gedeputeerde neemt de opmerking van de VVD over een herplantplicht voor 

terreinbeherende organisaties in overweging. Per project zijn de afspraken daarover verschillend. De 

gedeputeerde probeert alle partijen ervan bewust te maken dat na 2027 een tekort voorzien wordt. GS buigt 

zich over een oplossing. Het is nog onduidelijk of er rijksmiddelen komen naar aanleiding van de afspraken in 

het Natuurpact. Over de effectiviteit van natuurverbindingen is recent een rapport verschenen. Het wordt op 

korte termijn aan de commissie verstrekt. 

 

De heer Kramer (GroenLinks) zegt tot slot dat GroenLinks een motie overweegt over natuurcompensatie. 

 

De voorzitter concludeert dat het meerjarenprogramma Groen op 6 november vooralsnog als bespreekstuk 

geagendeerd wordt. 

 


